



马克·吕布
东方印象
中国

(法) 马克·吕布 著
王文佳 译

北京出版集团公司
北京美术摄影出版社

**马克·吕布
东方印象**

中国

1957

(法) 马克·吕布 著
王文佳 译

北京出版集团公司
北京美术摄影出版社

CAPTIONS

3. Forbidden City, Beijing, 1957.
5. Rickshaw in a snowstorm, Beijing, 1957.
7. Skating on a frozen canal, along the Forbidden City, Beijing, 1957.
9. Outside the Lama Temple, Beijing, 1957.
11. Factory, Anshan, 1957.
13. In the factory canteen, managers and workers at lunch. An engineer's face is hidden by his goggles, attached directly to his cap, Anshan, 1957.
14. Factory canteen, Anshan, 1957.
15. Pause for these workers at a plant in Shichingshan, near Beijing, 1957.
16. Engineering office of factory, Anshan, 1957.
17. For a few coins, children borrow books from a merchant, Shanghai, 1957.
19. Antique shop, Beijing, 1957.
21. On the train from Hong Kong to Guangzhou, 1 January 1957.
23. On the train from Hong Kong to Guangzhou, 1 January 1957.
25. Saturday night dance at Beida, Peking University, 1957.
26. The painter Qi Baishi, 96 years old, shortly after receiving the International Peace Prize, Beijing, 1957.
27. Beijing, 1957.
28. Shanghai, 1957.
29. Beijing, 1957.
30. Beijing, 1957.
31. At that time the city had seven million inhabitants, Shanghai, 1957.
33. Sichuan, 1957.
34. Rickshaw in Beijing, 1957.
35. Factory, Anshan, 1957.
37. A plant producing iron and steel at Shichingshan, near Beijing, 1957.
38. Students in a school established by a farmer's cooperative, in a house confiscated from a landowner, 1957.
39. Near the Lama Temple, Beijing, 1957.
41. Wrestlers, street show, Beijing, 1957.
42. "Sabre Dance", street theater, Beijing, 1957.
43. Street show, Beijing, 1957.
45. Soldiers, Great Wall of China (25 miles from Beijing), 1957.
47. Traditional junk at the construction site of a bridge over the Yangtze River. The bridge will shorten the country's main rail link from Beijing to Guangzhou, Wuhan, 1957.
48. More than 60 meters above the Yangtze, a worker setting wooden beams. For sun protection, he wears a straw hat with wide brim like those used by farmers in the valley. The worker and his tools are attached to the bridge by a rope, Wuhan, 1957.
49. Construction site of a bridge over the Yangtze River, Wuhan, 1957.
51. Boat haulers, between Chongqing and Lanzhou, 1957.
52. Factories in northeastern China, 1957.
53. Supervised by their grandmother, two children play with mice that their father had bought two weeks earlier, a suburb of Beijing, 1957.
54. Farmers organized into cooperatives still work with traditional tools, 1957.
55. Transporting a patient in rural China, 1957.
57. Working the land, the ancestral way, 1957.

图说

3. 故宫，北京，1957年
5. 大雪中的黄包车，北京，1957年
7. 在故宫外结冰的护城河上溜冰，北京，1957年
9. 雍和宫外面，北京，1957年
11. 工厂，鞍山，1957年
13. 工厂的食堂，干部和工人们正在吃午饭。一位女工程师的脸被直接固定在帽子上的眼镜挡住，鞍山，1957年
14. 工厂食堂，鞍山，1957年
15. 石景山工厂的工人正在休息，北京，1957年
16. 工厂工程师的办公室，鞍山，1957年
17. 孩子们花几个硬币向老板借书，上海，1957年
19. 古玩店，北京，1957年
21. 香港开往广州的火车上，1957年1月1日
23. 香港开往广州的火车上，1957年1月1日
25. 北大舞会，北京大学，1957年
26. 96岁的画家齐白石，于获得国际和平奖后不久，北京，1957年
27. 北京，1957年
28. 上海，1957年
29. 北京，1957年
30. 北京，1957年
31. 当时全市共有700万人口，上海，1957年
33. 四川，1957年
34. 北京的黄包车，1957年
35. 工厂出口，鞍山，1957年
37. 石景山一家钢铁厂前，北京，1957年
38. 农民合作社小学的学生，学校建在一个被剥夺了财产的地主家里，1957年
39. 雍和宫附近，北京，1957年
41. 大力士，街头卖艺，北京，1957年
42. 《大刀舞》，街头卖艺，北京，1957年
43. 街头卖艺，北京，1957年
45. 解放军战士，中国长城（距离北京25公里），1957年
47. 长江大桥工地前传统的戎克船。这座桥将缩短北京至广州之间主要铁路线的距离，武汉，1957年
48. 长江上空60多米处，一名工人正在固定木桩。为了躲避阳光，他戴着一顶农民常戴的宽边草帽。工人将自己和他的工具一起用绳索绑在桥上，武汉，1957年
49. 长江大桥建筑工地，武汉，1957年
51. 纤夫，重庆和兰州之间，1957年
52. 中国东北，1957年
53. 两个孩子在奶奶的照看下，跟父亲两个星期前买来的小老鼠玩耍，北京郊区，1957年
54. 农民组成合作社继续采用传统工具劳作，1957年
55. 运送病人，中国农村，1957年
57. 传统农耕，1957年

**马克·吕布
东方印象**

中国

1957

(法) 马克·吕布 著
王文佳 译

北京出版集团公司
北京美术摄影出版社

“人算不如天算。”

中国谚语

“Prefer the chance moment
to the chosen moment.”

Chinese proverb













